FIA Karting World Championship in Brazil: a highly anticipated event
The enthusiasm shared by Brazilians for motor racing in all its forms for decades will be rewarded in 2021 by the organisation of an FIA Karting World Championship for the first time at the Speed Park International Karting Circuit in Birigüi, in the state of São Paulo. 
The Speed Park International Karting Circuit has all the necessary infrastructure to host the FIA Karting World Championship - OK & Junior in Birigüi from 28th to 31st October 2021. This event is supported by the FIA's desire to broaden the horizon of international karting to continents other than Europe. Sporting and commercial considerations underpin this project, which is being advocated strongly by CIK-FIA President Felipe Massa. Brazil is looking forward to hosting the top competition in international karting and to showing the world its passion for the sport and its ability to organise such an event. 
Willibald Zöttl, CIK-FIA Technical Inspector for the Circuit and Safety Commissions visited the Kartodromo Internacional Birigüi, the most modern, complete and safe karting track in Latin America on 9th and 10th April 2021. His mission was to ensure that the adjustments requested by the FIA had been made. Among the points analysed were safety clearances, trackside protection, the state of the surface, the logistics and safety of the "parc fermé", safety equipment and the facilities of the race control team.
"The Speed Park was designed to develop the practice of karting in the northwest region of São Paulo, as well as to host national and international events. We are delighted with the visit of CIK-FIA representative Willibald Zöttl. We are focusing all our efforts on preparation for the FIA Karting World Championship to make this event a great success!" said Ricardo Gracia, Speed Park Director.
In addition to the technical adjustments on the track, Speed Park is also responsible for the logistics of the competition including bringing all the equipment of the European teams to the event. An operational headquarters has already been established in Milan, Italy. In Birigüi, the event organisation has been entrusted to Octagon Brasil so that the world event can be a milestone in the history of karting in Brazil.
Speed Park International Karting Circuit data 
Location: 15 km south-east of Araçatuba, 520 km north-west of Sao Paulo
Kartodromo Internacional Birigüi circuit: 1228 m long and 7 to 11 m wide 
Asphalt formulated with a rubberised polymer compound 
Layout with raised curves for better grip and tyre saving
Site area: 130,000 m²
Amenities:
51 pit bays 
15 sanitary facilities
2 large air-conditioned VIP lounges
1 air-conditioned restaurant
1 snack bar
1 medical centre
1 spare parts shop
1 sportswear shop 
1 karting circuit and several attractions for children
www.speedpark.com.br
Championnat du Monde FIA Karting au Brésil : un évènement très attendu
L’enthousiasme partagé depuis des décennies par les Brésiliens pour la compétition automobile sous toutes ses formes sera récompensé par l’organisation d’un Championnat du Monde FIA Karting pour la première fois en 2021 sur le Speed ​​Park International Karting Circuit de Birigüi, dans l’état de São Paulo. 
Le Speed ​​Park International Karting Circuit possède toutes les infrastructures nécessaires pour accueillir dans les meilleures conditions le Championnat du Monde FIA Karting – OK & Junior à Birigüi du 28 au 31 octobre 2021. Cette épreuve est soutenue par la volonté de la FIA d’élargir l’horizon du karting international à d’autres continents que l’Europe. Des considérations sportives et commerciales sous-tendent ce projet ardemment défendu par Felipe Massa, Président de la CIK-FIA. Le Brésil est impatient d’accueillir la plus haute compétition du karting international et de montrer au monde entier sa passion pour ce sport et sa capacité à organiser une telle épreuve. 
Le Kartodromo Internacional Birigüi, piste de karting la plus moderne, complète et sûre d'Amérique latine a été visitée les 9 et 10 avril 2021 par Willibald Zöttl, inspecteur technique de la CIK-FIA pour les Commissions Circuit et Sécurité. Sa mission consistait notamment à s’assurer que les ajustements demandés par la FIA avaient été réalisés. Parmi les points analysés figuraient les dégagements de sécurité, les protections des abords de la piste, l’état du revêtement, la logistique et la sécurité du "parc fermé", les équipements de sécurité et les installations de l'équipe de contrôle de la course.
« Le Speed Park a été conçu pour développer la pratique du karting dans la région nord-ouest de São Paulo, mais aussi pour accueillir des événements nationaux et internationaux. Nous sommes ravis de la visite du représentant de la CIK-FIA Willibald Zöttl. Nous concentrons tous nos efforts sur la préparation du Championnat du Monde FIA Karting afin que cet évènement soit une grande réussite ! » a déclaré Ricardo Gracia, directeur de Speed Park.
Outre les ajustements techniques sur la piste, Speed Park a également la responsabilité de la logistique de la compétition pour acheminer sur place tout le matériel des équipes européennes. Un siège opérationnel a d’ailleurs déjà été établi à Milan, en Italie. À Birigüi, l’organisation événementielle a été confiée à Octagon Brasil pour que le rendez-vous mondial constitue une étape importante dans l'histoire du karting au Brésil.
Données du Speed ​​Park International Karting Circuit 
Situation : 15 km au sud-est d’Araçatuba, 520 km au nord-ouest de Sao Paulo
Piste du Kartodromo Internacional Birigüi : 1228 m de long sur 7 à 11 m de large 
Asphalte formulé avec un composé polymère caoutchouté 
Tracé avec des courbes relevées pour une meilleure adhérence et une économie de pneus
Superficie du site : 130.000 m²
Commodités :
51 boxes 
15 installations sanitaires
2 grands salons VIP climatisés
1 restaurant climatisé
1 snack-bar
1 infirmerie
1 magasin de pièces détachées
1 magasin de vêtements de sport 
1 circuit de karting et plusieurs attractions pour enfants
www.speedpark.com.br
